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L E S E L K E D Ő 
Szőke Péter (MSZP) egyszer szólalt fel. Az egykori városi 
rendőrkapitány a Szegedi Rendőrkapitányság munkájá t 
dicsérte. Ahogy fogalmazott , m a már partvonalon kívül-
ről drukkol a kollégáinak. Koalíciós polit ikustársát, Kor-
mos Tibort - akivel össze-összenézett - hosszú órákig 
kellett nélkülöznie, ugyanis a szabad demokrata Kormos 
11 körül hazaugrott egy papírért, de elromlott a lakása 
biztonsági zára, bennragadt, s a lakatosok szabadították ki órák múlva a 
házi őrizetből. 

Megsüllyedt a betonalap, vályúsra járták a trolik a kövezetet Fotó: Karnok Csaba 

javítani kell a tavaly nyáron átadott szegedi 
buszmegálló-öblöket. Tavaly viszont a ko-
rábban felújított burkolatot kellett cserél-
ni. A díszköves borításra azért költött a 
város egyenként több mint egymillió fo-
rintot, mert az teherbíró. Ám az ilyen 
buszöböl csak akkor bírja a strapát, ha jól 
megcsinálják. 

- A Széchenyi téri süteményes bolt előtt ka-
tasztrofális a megálló. Nagyot zöttyenünk a 
lesüllyedt csatornafedélen, a víznyelő rácson. 
A burkolatot vályúsra járták a trolik - hábo-
rog Bartal Mónika. A fiatal nő a 10-es busz 
vonaláról azt mondja, a felújított megállók 
közül a legrosszabb a „lófaránál" található. 

Három éve kezdte a szegedi önkormányzat 

S Z Á Z S Z O R J O B B A D Í S Z K Ő 
„Százszor jobb a térköves megál ló egy aszfa l tos-
nál, mer t nem tara josodik , és lefolyik róla a víz" 
- mondta Szilágyi László, a Tisza Volán Zrt. gép-
kocsivezetője, aki a ta r ján i végál lomás és a Hon-
véd tér közötti já ra tokon dolgozik. Szer inte, ha a 
térköves buszöblöt rendesen, vagyis 3 0 - 4 0 centis 
betonalappal készí t ik , akkor évt izedek ig b í r ja a 
strapát . Ezzel szemben mintha a Honvéd téren és 
a ló faránál csak t ízcent is beton lenne alat ta , any-
nyira hul lámosodik. 

új technológiával felújíttatni a városi busz-
megálló-öblöket. A városüzemeltetési iroda, 
a környezetgazdálkodási kht.-val együtt, 
megközelítőleg tízmillió forintot költött a 
megállók burkolatára. A város túlnyomó ré-
szében megmaradtak a hagyományos aszfal-
tos megállók, de húszat díszkővel raktak ki. 
Ennek a térburkolatnak - hivatalos nevén vi-
akolor - az az előnye, hogy vastag betonágyat 
öntenek alá, ezért maradandóbb, mint az 
aszfalt. Tíz-tizenöt évig nem kell hozzányúl-
ni - elméletileg. 

A tavaly nyár végén kikövezett kilenc meg-
álló közül mostanra a Honvéd téri végállo-
más és a Felső Tisza-parti öblök már javítás-
ra szorulnak. Ezt garanciálisan, vagyis in-
gyen hozza rendbe majd szeptemberben a ki-
vitelező - tájékoztatott Molnár László, a vá-
rosüzemeltetési iroda vezetője. A többi busz-
öbölben augusztus végén mérik fel, és javít-
ják a hibákat. Addig csak a balesetveszélyes 
helyeket hozatja rendbe az önkormányzat a 
saját költségvetéséből. Azt, hogy mi számít 
balesetveszélyesnek, a műszaki iroda szak-
emberei döntik el. Idén újabb megállók kor-i 
szerúsítésére nincs pénz. De a csatornázás-
ban érintett utcákban a kivitelezőknek köte-
lező helyreállítani a megállókat is. A Széche-
nyi téren tönkrement régebbi megállók bur-
kolata jövőre kerülhet sorra. 

EGY M E G Á L L Ó E G Y M I L L I Ó 
H Három év alatt harminc megállót újítottak 

fel Szegeden, ebből húsz díszkőburkatos. 
Egy buszöböl felúj í tása át lagosan 1 , 2 - 1 , 3 
millió forintba került. Tehát az önkormányzat 
több mint harmincmil l iót költött a megál lók-
ra az elmúlt években. 

Tavaly - ugyancsak garanciálisan - javítani 
kellett a Tisza Lajos körúti, a Kálvin téri és a 
Retek utcai megállót. És szükség lenne a kar-
bantartásra a Rókusi körúti, a Párizsi körúti, 
a Mars téri megállónál is. A pár éves térkő vá-
lyúsodik, a szegletkövek összetörtek. Ez 
utóbbiakat, mivel az állami utakon találha-
tók, nem a városnak, hanem a közútkezelő-
nek kell helyreállítania. A Magyar Közút Kht. 
viszont szerint mind a tizenhét megállója 
rendben van, nem költ rá. 

A közlekedőket persze nem érdekli, ki a tu-
lajdonos, azt szeretnék tudni, miért megy 
ilyen hamar tönkre a teherbírónak nevezett 
burkolat. Az önkormányzat szakembere sze-
rint az ok: a túl nagy igénybevétel. A megál-
lók állapotán ront minden, közelben végzett 
közmúcsere, mert alámossa az út alapját. 

DOMBAI T Ü N D E 

Még nem biztos, hogy a faluba kerül a Szász-hagyaték 

Szász Lula Szegváron 

Az ellenzék mélyrepülésről, a városvezetés szárnyalásról beszélt 

A front éreztette hatását a szegedi közgyűlésen 

Az agrárminiszter 
avatott Mórahalmon 
Gráf József agrárminiszter avatta fel tegnap a Mórakert Termelői Ér-
tékesítő Szövetkezet új zöldség-gyümölcs feldolgozó hűtőházát Móra-
halmon. A közel 5 ezer négyzetméteres, csaknem 400 millió forintos 
beruházást egy évvel ezelőtt kezdték el építeni önerőből, valamint 
negyvenszázalékos állami támogatással. Az épület alapvető feladata a 
homokháti térségben megtermelt zöldség és gyümölcs feldolgozása, 
hogy a termékeket magasabb áron értékesíthessék. Az átadással 
együtt tartották meg a több mint 700 tagot számláló, 8,2 milliárd fo-
rintos árbevétellel rendelkező Mórakert közgyűlését is. 

Ha alábélelik, nem hullámzik a térkővel burkolt buszöböl 

Teherbíró, mégsem állja 
a megnövekedett forgalmat 

Szegváron járt tegnap Szász Lula, Szász Endre grafikusművész 
özvegye, aki szeretné méltó helyen tudni férje hagyatékát. A 
szegváriak reménykednek abban, hogy a műkincseket majd a 
kastélyban állítják ki. Ez azonban most még nem dőlt el. 

konyhát az egészségügyi átala-
kítás kellős közepén, Botka azt 
válaszolta röviden: a szegediek-
nek. Amikor Haág Zalán 
(KDNP) azzal vádolta a várost 
vezető koalíciót, hogy azt a ha-
talom gyakorlása mellett a pri-
vát biznisz tartja össze, példa-
ként pedig az újszegedi bevásár-
lóközpont építését említette, 
baloldalról azt kiabálták neki: 
„Tegyél feljelentést!" A polgár-
mester később azt mondta 
Haágról, hogy csak provokál és 
szétveri a közgyűlési munkát. 

A testület módosította a la-
kásrendeletet, amivel még 
könhyebbé tették a bérlakásvá-
sárlást. Botka László elmondta: 
amióta hétszáz lakást levettek 

a tilalmi listáról, már több 
mint kétszázan jelezték, hogy 
megvásárolnák az önkormány-
zati tulajdonú bérlakásukat. A 
módosítás nyomán levonják az 
árból a számlával igazolt, öt év-
nél nem régebbi lakásberuhá-
zás értékét. Újdonság, hogy a 
bérlők önrész nélkül is tudnak 
majd hitelt felvenni, amiből 
megvásárolhatják a lakásukat. 
Tegnap Wittmann Tibor letette 
az esküt és átvette Katona And-
rás helyét az egészségügyi bi-
zottságban, ahol külső szakér-
tőként fog dolgozni. Oláh János 
elmondása szerint a Fidesz ál-
tal delegált Katona indoklás 
nélkül mondott le posztjáról. 

SZ. C. SZ. 

érdeklődtek, az orvoscentrum és 
egy magántulajdonú közhasznú 
társaság. Amikor Ványai Eva, az 
egészségügyi bizottság MDF-es 
elnöke azt mondta felszólalásá-
ban, hogy Oláh János választási 
programját valósítják meg, a fi-
deszes politikus közbeszólt: „az-
zal a különbséggel, hogy nem 
vonják be az érintetteket." 

Az önkormányzat vezetői 
szárnyalásról, Póda Jenő (Fi-
desz) viszont mélyrepülésről 
beszélt a városi költségvetés 
kapcsán. Szentgyörgyi Pál gaz-
dasági alpolgármester expozéjá-
ban arról szólt, hogy 51-ről 55 
milliárdra emelkedett a büdzsé 
főösszege a februári elfogadása 
óta, miközben csökkent a költ-
ségvetési hiány. A márciusi egy-
milliárdos hitelfelvételről pedig 
úgy nyilatkozott, hogy „nem hi-
telt vettünk fel, hanem megújí-
tottuk a rövid lejáratú hitelállo-
mányt, amely teljesen normális 
dolog." Póda ezzel szemben azt 
hangsúlyozta, hogy mélyrepü-
lésben van a városi költségve-
tés, amelyben szerinte a legna-
gyobb problémát a több mint 16 
milliárdos adósságállomány je-
lenti. Kérdésére, kinek újítják 
fel hatvanmillióból a kórházi 

- Rendkívül szívélyes, baráti 
meghívásnak tettem eleget, és 
azért jöttem, hogy megnézzem a 
kastélyt - válaszolt lapunk kér-
désére utazásának céljáról Szász 
Lula. A vendég tüzetesen meg-
vizsgálta az épületet, és legin-
kább arra volt kíváncsi, vizesed-
nek-e a falak. Szász Lula ugyan-
is méltó helyet keres elhunyt 
férje, a világhírű festő és grafi-
kusművész, Szász Endre hagya-
tékának. 

- Bandi a magyar népre hagyta 
műkincseit, köztük egy Leonar-
do-, egy Rodin-, egy Rembrandt-, 
egy Picasso-alkotást, és termé-
szetesen másoké mellett a saját 
műveit - magyarázta az özvegy. 

Szegvári látogatásán kísérőitől 
mindent megtudhatott a kastély-
ról és környékéről. Elégedett volt 
az épülettel, melyet megfelelő-
nek nevezett. A szegvári kastélyt 
a közeljövőben újítja fel a Mű-

emlékek Állami Gondoksága, 
költségvetési pénzből, 1,2 milli-
árd forintot fordítanak erre a cél-
ra. - Amint elkészül, költözünk! 
- fogalmazott finom mosollyal 
az özvegy, aki nem hajlandó le-
mondani férje szellemi örökének 
védelméről. 

Szász Lula elismerően szólt 
Gémes László polgármesterről, 
de lapunk kérdésére teljes biz-
tonsággal nem állította, hogy 
Szegvárra hozza Szász Endre 
hagyatékát. A hölgyet a faluba 
invitáló polgármester szerint a 
település érdeke kulturális, gaz-
dasági és turisztikai szempont-
ból, hogy az ilyen lehetőségek 
mellett ne menjen el becsukott 
szemmel. Gémes megjegyezte: 
korábban sokan mondták róla 
Szegváron, hogy nem támogatja 
eléggé a kultúrát, ezért tegnap 
kijelentette: igenis támogatja. 

B. G. 

A művész özvegye elsősorban a kastélyra, mint szóba jöhető kiállí-
tóhelyre volt kíváncsi Fotó: Blahó Gabriella 

Oláh János tegnap ott folytatta, 
ahol a márciusi közgyűlésen ab-
bahagyta. A Fidesz frakcióveze-
tője úgy vélte, hogy a városveze-
tés privatizációt készít elő az 
egészségügyben. Szerinte az 
egyetemen már tárgyaltak arról, 
hogy az orvoscentrumot gazda-
sági társasággá alakítják, így pe-

A hirtelen jött meleg rányom-
ta bélyegét tegnap a szegedi 
városi közgyűlésre, mert bár 
voltak pengeváltások és közbe-
szólások, szívélyes hangulat-
ban, békésen telt az ülés a to-
rony alatt. A testület módosí-
totta a lakásrendeletet és a 
költségvetést, kiterjesztette 
szinte az egész városra a har-
mincas zónát. 

dig nem lesz akadálya annak, 
hogy magánosítsák a városi kór-
házat. Botka László Oláh tavalyi 
választási programjából idézett, 
mely szerint szükség van a szege-
di egészségügy integrációjára. A 
polgármester közölte, nem tud 

mit kezdeni a fideszes politikus-
sal, aki szerinte össze-vissza be-
szél. A kórház működtetésére 
pályázatot írt ki az önkormány-
zat, amelynek május 24-én jár le 
a beadási határideje. Botka Lász-
ló elmondta, hogy eddig ketten 

D Í S Z K Ö Z G Y Ű L É S H É T K Ö Z N A P 

Idén nem a hét végén, hanem hét-
köznap tar t ják a Szeged-nap i 
díszközgyűlést, amelyen a város 
e l ismert polgáralt köszöntik. En-
nek az az oka. hogy május 1 9 - é n 
és 2 0 - á n ta r t ják a F ídesz-kong-
resszust. Botka Lászlé po lgármes-
ter, to lerá lva a Fidesz kérését , m á -
jus 1 8 - á r a hívta össze az ünnepi 
ülést. 

Nagy Sándor alpolgármester mutatta be az interneten a szegedi 
elektronikus ügyintézés működését Fotó: Karnok Csaba 


